Тема: Праздники Великобритании 
(с применением ИКТ)

(9 класс)

Цель:
· закрепление пройденного материала по теме;
· экспертиза результатов самостоятельного поиска учащихся по теме.
Задачи:
· Воспитательная: развитие культурного уровня учащихся, формирование всестороннего понимания значения праздников и истории в целом.
· Учебная: изучение нового материала, развитие умения свертывать информацию, развитие навыков аудирования.
· Коммуникативная: совершенствование навыков индивидуальной, парной и групповой работы.
Оборудование и раздаточный материал:

Тематические картинки (символы праздников в Великобритании)

Культурные образцы: оригинальный учебный плакат “Special Days and Celebrations in GB”, книги и страноведческие словари по теме, видеосюжет на компакт-диске“Holidays in GB”

Мультимедийная установка, таблицы-карточки с ключевыми словами для поиска у каждого учащегося.

Этапы урока:

1. Организационный момент.
2. Введение темы урока, обсуждение вопросов: 

– Why do people celebrate so many holidays? 

– Why do people like holidays and celebrations?

– What are holidays for you?

3. Закрепление пройденного материала (основной объём).

а) Работа с учебным плакатом. 

Have a look at this сolourful poster and describe in 2–3 sentences the holidays you have already known. 

b) Работа с тематическими картинками.

Have a look at the symbol, name the holiday and describe the tradition connected with it.

4. Контроль домашнего задания (экспертиза самостоятельного поиска).

Учащиеся в группах в течение 3–5 минут обмениваются самостоятельно собранной информацией, ранее не изучавшейся.

Далее учащиеся из разных групп представляют мини-сообщения о некоторых праздниках, указанных в табличках.

5. Видеосюжеты о праздниках в Великобритании (изучение нового материала - основной и дополнительный объём).

6. Обсуждение увиденной и услышанной информации.

7. Тематическая викторина “The Cleverest”(мониторинг успешности) – соревнование между командами.

8. Парная работа. 

Learn from your friends which British celebrations they would be glad to visit and why, share the information with your groupmates

9. Подведение итогов урока.

10. Объяснение домашнего задания.

Download the information you have collected to the floppy disk or CD-ROM, bring them next time, start working on the project, give it a name. 

We’ll continue searching the information about British holidays in the Internet at the next lesson.

Приложения

Приложение 1

Ниже приведен пример рабочей таблицы для учащихся. Таблица содержит 13 строк, соответственно 12 месяцев (1–2 праздника в каждом месяце). По горизонтали указаны параметры поиска по каждому празднику. 

На пересечениях таблицы учащиеся указывают всевозможные источники поиска: культурные образцы или web-сайты.
Название таблицы

	
	Country
	Traditions and 

customs
	Symbols
	Glimpses of history
	Sights (photos)

	January. 

Twelfth Night.

Up-Helly-Aa
	
	
	
	
	

	February.

Shrove Tuesday.

St. Valentine’s Day
	
	
	
	
	

	March.

St. David’s Day.

St. Patrick’s Day
	
	
	
	
	

	April.

St. George’s Day.

All Fools’ Day
	
	
	
	
	

	May.

Mothering Sunday.

May Day
	
	
	
	
	

	June.

Swan Upping.

Trooping of the Colour
	
	
	
	
	

	July.

Highland Games.

Emily Pankhurst Day
	
	
	
	
	

	August.

Notting Hill Carnival
	
	
	
	
	

	September.

Harvest festival
	
	
	
	
	

	October.

Halloween.

Pearly King’s and Queen’s Festival in London
	
	
	
	
	

	November.

Guy Fawkes Day.

Remembrance Sunday
	
	
	
	
	

	December.

Christmas.

Hogmany.

Boxing Day
	
	
	
	
	


Приложение 2
Quiz on British festivals

1. When do people wear daffodils in their buttonholes?

2. This festival is a party for the people of the Shetland islands. They celebrate it in winter.

3. This holiday takes places on the 5th of November.

4. In summer Scottish people traditionally meet together for these competitions.

5. This holiday is celebrated almost all over the world. It exists to honour romance and love.

6. This festival of sports in Braemar has been the most famous Scottish tradition since Queen Victoria visited it in 1848.

7. On this day men traditionally try to win prizes and young girls go to the field to wash their faces with dew.

8. This ceremony is a big parade with brass bands and hundreds of soldiers in London.

9. Queen of GB reads her speech in the Houses of Parliament on this occasion.

10. On this day people are fond of playing practical jokes or “pranks” on their friends and    families.

11. This holiday celebrates people’s fear of supernatural powers. Children and adults dress up in costumes as ghosts, witches and similar. 

12. One of the traditions of Christmas is to sing songs devoted to Jesus’ birth.

13. What do we call a royal ceremony of marking beautiful birds on the Thames?

14. Which festival in UK celebrates summer’s beginning?

15. What’s the name of patron saint of Wales?

16. What’s the Scottish name for New Year’s day?

17. Mardi Gras in English?

18. What is there inside the traditional Christmas pudding?

19. This legendary man is known as the patron saint of lovers.

20. You are allowed to kiss someone if you stand under the mistletoe on this holiday.
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